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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 3 
 

 
Dato: 24.03.2023 KL. 10.00 Sted: Bülows Kaserne 

 

Deltagere: Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende:  Grethe Lilian Rasmussen 
Referent: Trine Roy 

 

 
DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 
2. Godkendelse af referat 

 
3. Orientering fra Signe 

a. Fagchefens første 100 dage 
b. Strategisk udviklingsplan 
c. Dosispakket medicin 

4. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 
a. Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

5. Plejehjemsråd 
 

6. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
a. Godkendelse af Senior Nyts årsregnskab 2022 

 
7. Nyt fra Rådets medlemmer 

 
8. Kvalitetsstandarder – høringssvar 

 
9. Udbud og indkøb v/Simon Wullf 

 
10. Senere indkomne sager 

 
11. Eventuelt 

a. Besøg Ulleruphus/Madsbyhus udskydes til 22. september, da Ea ikke kan 
være der d. 2. juni 2022. Trine ændrer kalenderinvitationerne 
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REFERAT 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 

 
2. Godkendelse af referat 

Godkendt uden yderligere bemærkninger 
 

3. Orientering fra Signe 
 

a. Fagchefens første 100 dage 
 

Præsentationen eftersendes med referatet. 
 

Signe takkede for en varm modtagelse og orienterede om, at hun har priorite- 
ret at komme hele vejen rundt i organisationen. Derudover har hun prioriteret 
at skabe relationer til Seniorrådet, Senior- og Socialudvalget samt at lære ar- 
bejdsgangene i Fredericia Kommune og på Fredericia Rådhus. 

 
Signe er begejstret over: 

• De tværfaglige hjemmeplejeteams, herunder de faglige fællesskaber, 
ex. eget vaskeri og rengøringsteams. 

• Hverdagsrehabilitering og resultaterne af deres indsatser. 

• Ressourcerne afsat til seniorområdet i Fredericia Kommune. 

• Understøttelsen af civilsamfundsindsatsen, herunder blandt andet frivil- 
ligcentre, partnerskabsaftaler. 

• Sundhedshuset indeholder nogle formidable rammer, som kan hjælpe 
borgerne at få mange indsatser et samlet sted. 

Signe undrer sig over: 

• Mængden af køkkener i kommunen 

• Decentralisering og helhedstænkning – hun undrer sig over at der ikke 
er mere tydelige retningslinjer for onboarding, journalisering, dokumen- 
tation, økonomisk politik m.m. 

• Internetdækning på vores plejehjem – det er især en hindring i forhold 
til kravene om tidstro dokumentation. 

 
 

b. Strategisk udviklingsplan 

Signe gennemgik samme oplæg, som Senior- og Socialudvalget fik på sidste 
møde. 
Slides er vedhæftet referatet. 
Seniorrådet vil løbende blive præsenteret for og inddraget i arbejdet med den 
strategiske udviklingsplan 

 
Seniorrådet spurgte ind til kommunens nye vision. 
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Fredericia Kommunes nye Vision ligger på hjemmesiden og kan findes her: 
https://www.fredericia.dk/sites/default/files/udkast_fredericia_kommune_vi- 
sion_2033_0.pdf 

 
 

c. Dosispakket medicin 
Der er nu godkendt en aftale med PLO, som vil give lægerne bedre incitament 
til at behandle kommunens ansøgninger om dosispakket medicin. 
Det er vigtigt, at kommunen er skarp på egne arbejdsgange, så hverken læ- 
gerne, borgerne eller medarbejderne får dårlige oplevelser med det. 

 
4. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

 
a. Seniorrådet efterspørger en gennemgang af regnskab. 

 
I forhold til regnskab 2022 undrer Seniorrådet sig over, at et budgetteret under- 
skud på 22 mio. er endt på et plus på 1,6 mio. En del af forklaringen er at: 

• STU midler er flyttet fra serviceloven til LAB loven (ca. 8,8 mio) 

• Mindre forbrug på visitationen (ca. 8 mio) 

• Merforbrug på socialområdet 4 mio. mindre end forventet 

• Tilbageholdenhed (ca. 3,5 mio) 

• Flere midler fra puljen ”Flere hænder” (ca. 2 mio) 

I forhold til 1. budgetopfølgning undrer Seniorrådet sig over forskellen på oprinde- 
ligt og korrigeret budget. 
Af dagsordensteksten fremgår, at: 
De primære forskelle mellem vedtaget og korrigeret budget omhandler flytning af 
elev- budgettet fra Senior til Unge og Uddannelse (15,8 mio. kr.) samt flytning af 
STU-budgettet fra Social til Unge og Uddannelse (15,7 mio. kr.). 

 
b. Behov for samlet boligtilbud 

Signe redegjorde for, hvordan behovet har ændret sig. 

5. Plejehjemsråd 
Der blev redegjort for, at Seniorrådet har forståelse for, at Seniorrådet skal anvende 
Fredericia Kommunes beskrivelse af Plejehjemsråd, og dermed ikke KLs beskrivelse. 

Seniorrådet er bekymret over de manglende midler, der afsættes til plejehjemsråd. 
Herunder hvorvidt det kan lykkes at få pårørende til at varetage opgaverne forbundet 
med plejehjemsrådet. 

 
Flemming, Jytte og Svend fortalte om deres oplevelser fra plejehjemsrådene på Hy- 
byhus, Othello og Stævnhøj. 

 
Aksel fortalte, at plejehjemsråd er sat i bero ude på Rosenlunden, da ledelsesstruktu- 
ren ikke er på plads. Han beder om, at en ny leder orienteres om, at der skal etable- 
res et plejehjemsråd og vedkommende vil blive kontaktet af Aksel/Seniorrådet. 

https://www.fredericia.dk/sites/default/files/udkast_fredericia_kommune_vision_2033_0.pdf
https://www.fredericia.dk/sites/default/files/udkast_fredericia_kommune_vision_2033_0.pdf
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Birte har haft kontakt med Ea på Madsbyhus, men oplever en afvisende adfærd, da 
beboerne typisk ikke er på Madsbyhus i ret lang tid. 

 
6. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

 
Senior Nyt: 
Flemming orienterede om, at der kommer et indlæg om Depotgården fra Thomas på 
mandag. 
Søren Larsen har afleveret et indlæg vedr. plejehjemsråd til Flemming. 

 
Seniorrådet overvejer at reducere omdelingen af Seniornyt med folk i aldersklassen - 
65årige. Pt. drejer det sig om 2.800 stk. 3 gange årligt, hvilket vil svare til et ukendt 
beløb, da vi ikke kender trykprisen pr. stk. og det kan påvirke indtægterne fra annon- 
cer, trykudgiften pr. blad, papiraftaler mv. Distributionen forventes falde med 
ca.25.000 kr. 

 
Trine bedes undersøge, hvor mange der i forvaltningen ønsker fysiske eksemplarer 
og hvor mange, der ønsker at modtage digitale eksemplarer. 

 
Seniorrådet beslutter dette under forudsætning af, at Seniorrådet må beholde de 
overskydende midler til andre former for oplysning om Seniorrådets arbejde. 

 
a. Godkendelse af Senior Nyts årsregnskab 2022 
Søren redegjorde for årsregnskabet. Der er et overskud på ca. 12.000 kr. 

Det samlede Seniorråd godkendte regnskabet. 

 
7. Nyt fra Rådets medlemmer 

Punktet blev ikke behandlet. 
 

8. Kvalitetsstandarder – høringssvar 
Flemming udarbejder et udkast til høringssvaret og sender det til Seniorrådets god- 
kendelse. Han mener, at Seniorrådet skal udtale sig vedr. forebyggerne og genoptræ- 
ning og rehabilitering. 
Kvalitetsstandarderne er for sikre, at borgerne modtager et bestemt serviceniveau og 
at forvaltningen har en retningslinje for udførelsen. 

 
9. Udbud og indkøb v/Simon Wullf 

Kort præsentation af Simon og deres funktion i Indkøb. 
 

SKI udbud: 
Seniorrådet ønsker ikke at høres om SKIs udbudsmateriale. 
Simon spurgte ind til, om Seniorrådet ønsker at høres om beslutningen at gå med på 
SKI udbud eller ej. Det mener Seniorrådet ikke ligger inden for deres reference- 
ramme. 

Høring/inddragelse 
Indkøb har en opfattelse af, at det er mest relevant at sende lokale tjenesteydelsesud- 
bud i høring hos Seniorrådet. Herunder eksempelvis personlig pleje og praktisk hjælp, 
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her har Kommunen mulighed for at stille krav til leverandøren – udover det lovpligtige. 
Indkøb kunne også forestille, at Seniorrådet vil høres om borgervendte systemer. 
Seniorrådet var enig i ovenstående. 

 
Simon spurgte Seniorrådet, om de ønsker at blive inddraget tidligt i udbudsprocessen, 
i stedet for at gennemlæse et udbudsmateriale – det bekræftede Seniorrådet. 

 
Seniorrådet ønsker at høres i forbindelse med udbud/indkøb, der påvirker seniorers 
livskvalitet, herunder den service, der leveres til ældre. 

 
Seniorrådet stiller gerne op i potentielle brugergrupper vedr. indkøb. 

 
 

10. Senere indkomne sager 
Grethe Rasmussen må desværre udtræde fra Seniorrådet. Det betyder, at formanden 
kontakter Jørgen Munk Hansen, som er næste suppleant og dermed kandidat til plad- 
sen. 

 
11. Eventuelt 

- Brugerpanel vedr. Sydtrafik – Skal det sættes på Facebook? Ja, send det til 
Steen, så sørger han for at det bliver lagt på Facebook. 

 
- Besøg Ulleruphus/Madsbyhus udskydes til 22. september, da Ea ikke kan være 

der d. 2. juni 2022. Trine ændrer kalenderinvitationerne 

- Wings for Life – Teamsmøde d. 29. marts kl. 09.30 – jeres outllook kalender. 


